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Protokół Nr XXVI/2016 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 24 listopada 2016 r. 

 

XXV Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

27 października 2016 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o 

sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1615. 

Ad. 1  

 Otwarcie XXV Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z „Tygodnika Internetowego” oraz 

Marcin Zalewski z „Gazety Nowomiejskiej”.  

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 17 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały.  

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad była p. Barbara Grzywacz. 

Przewodniczący zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radna Grzywacz wyraziła zgodę.  
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Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 4). Wpłynął 

wniosek Zarządu o rozszerzenie porządku obrad (załącznik nr 5) Przewodniczący odczytał 

wniosek. Zaproponował, aby dodatkowy punkt – Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 

przystąpienia do realizacji projektu pt. „Akcja Aktywizacja w powiecie nowomiejskim” 

rozpatrzyć jako punkt 18a. Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za rozszerzeniem 

porządku obrad o punkt 18a. Głosowało 17 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący powiedział, że Zarząd wnioskuje również o dokonanie korekty w uchwałach 

budżetowych. Przewodniczący zaproponował, aby przystąpić do głosowania. 

Radca Prawny Maciej Sikorski zwrócił uwagę, że nie ma potrzeby przeprowadzania 

głosowania, ponieważ te punkty są już w porządku. Chodzi jedynie o przyjęcie korekty, a to 

będzie głosowane w momencie rozpatrywania uchwał budżetowych - w punktach 13 i 14. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania, uwagi. Uwag i pytań nie było.  

Przewodniczący odczytał porządek obrad po zmianie. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem zmienionego porządku obrad. 

Głosowało 17 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad po zmianie przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XXV Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w 

roku szkolnym 2015/2016. 

9. Założenia do budżetu na 2017 r. 

10. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych. 

11. Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za okres od 01 

stycznia 2016 r. do 30 czerwca 2016 r.  

12. Przerwa 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 Rady Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na 

lata 2016 – 2034 ze zmianami. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 Rady Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. ze zmianami. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu 

pt: „The Many Faces of Water – a holistic approach to the vital element of 

life”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem DANDIETE Poradni 

Dietetycznej dr Danuta Rochon – Szmejchel lokalu użytkowego w budynku 

administracyjno – biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście 

Lubawskim. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie części  

nieruchomości gruntowych położonych w miejscowości Chrośle, będących 

własnością Powiatu Nowomiejskiego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem NZOZ Ośrodek Terapii 

Uzależnień i Współuzależnienia lokali użytkowych w budynku 

administracyjno-biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście 

Lubawskim. 

18a. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji  

projektu pt. „Akcja Aktywizacja w powiecie nowomiejskim”. 

19. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

20. Sprawy różne. 

21. Zakończenie obrad XXV Sesji Rady Powiatu. 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XXIV Sesji Rady Powiatu Elżbieta Grzonkowska poinformowała, że zapoznała 

się z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Protokół dokładnie odzwierciedla przebieg sesji. 

Radna wnioskowała o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXIV/2016. „Za” 

głosowało 17 radnych. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 23 

września do 17 października 2016 r. oraz protokół z posiedzenia Zarządu w dniu 22 września 

br. (załącznik nr 6). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych 

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 

- 30.09 – posiedzenie Zarządu Oddziału Powiatowego ZOSP; na posiedzeniu tym omawiano m.in. 

kwestie zakupów dla jednostek OSP /zmienił się system finansowania jednostek OSP/; 

przygotowywano się także do zbliżającego się zjazdu Powiatowego ZOSP, na którym zostanie 

podsumowana 5-letnia działalność Zarządu; tego samego dnia p. Wicestarosta uczestniczyła w 50-

leciu istnienia IPB, a Starosta w spotkaniu z okazji 150-lecia Kół Gospodyń Wiejskich; 



4 

 

- 2.10 – kolejna edycja wystawy „Zielono mi” w Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku; 

impreza miała również wymiar charytatywny – zbierano fundusze na leczenie jednego z uczniów; 

- 4.10 – spotkanie z Wójtem Gminy Biskupiec na temat przejęcia drogi powiatowej przez gminę 

Biskupiec oraz ewentualnej sprzedaży gminie budynku po szkole rolniczej w Czachówkach; 

uroczystości  z okazji Międzynarodowego Dnia Osób Starszych w Miejskim Centrum Kultury; 

- 5.10 – posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia; 

- 6.10 – spotkanie z Wojewodą Warmińsko – Mazurskim; Gala Warmińsko - Mazurskiego 

Szkolnego Związku Sportowego w Olsztynie, na której dokonano podsumowania 

współzawodnictwa sportowego szkół. Starosta przedstawił wyniki szkół z terenu powiatu 

(załącznik nr 7); 

- 7.10  - spotkanie z właścicielami aptek na temat nowego planu dyżurów; nadanie Szkole 

Podstawowej w Tereszewie imienia Kawalerów Orderu Uśmiechu oraz nadanie sztandaru; 

inauguracja roku akademickiego Uniwersytetu III Wieku;  

- 9.10 – impreza charytatywna w Ostaszewie - „Pętla Ostaszewska”; 

- 10.10 – spotkanie z dyrektorami i nauczycielami szkół z okazji Dnia Edukacji Narodowej; 

- 11.10 – spotkanie z przedstawicielami Wyższej Szkoły Gospodarki w Bydgoszczy, z którą 

prowadzone są rozmowy na temat nawiązania współpracy. Starosta poinformował, że nie udało się 

nawiązać współpracy z uczelniami z Poznania i Olsztyna, natomiast uczelnia w Bydgoszczy jest 

zainteresowana uruchomieniem studiów podyplomowych, a także udziałem w różnego rodzaju 

projektach, kursach, szkoleniach. Starosta dodał, że w tym roku powinno dojść do podpisania listu 

intencyjnego; 

- 12.10 – impreza z okazji 20-lecia działalności WTZ; 

- 13.10 – spotkanie z przedstawicielami firmy Strabag, która zamierza przystąpić do przetargu na 

budowę obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego; po tym pierwszym spotkaniu 26.10 odbyło się 

spotkanie w szerszym gronie z udziałem Burmistrza Miasta i Wójtów Gmin Nowe Miasto 

Lubawskie i Kurzętnik, na którym omawiano kwestie techniczne. Starosta dodał, że firma solidnie 

przygotowuje się do przetargu; jeżeli zgłosi się inna firma, też można się z nią spotkać; tego 

samego dnia Starosta uczestniczył w spotkaniu w Zespole Szkół im. C. K. Norwida z okazji DEN, 

p. Wicestarosta uczestniczyła w podobnym spotkaniu w ZSZ w Kurzętniku; 

- 14.10 – posiedzenie Komisji Budżetowej; 

- 18.10 – Kongres Energetyczny w Kurzętniku; posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku; 
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- 19.10 – p. Wicestarosta uczestniczyła w uroczystości z okazji 70-lecia Biblioteki Publicznej w 

Nowym Mieście Lubawskim, a Starosta w uroczystości z okazji 10-lecia nadania imienia Jana 

Pawła II Zespołowi Szkół w Jamielniku; 

- 20.10 -  impreza pn. „Moja pasja kluczem do sukcesu” w Powiatowym Centrum Rozwoju 

Edukacji; 

- 21 – 22.10 – obchody Dnia Seniora w Nowym Mieście Lubawskim; uroczystość poświęcenia 

sztandaru Chóru „Harmonia” - uroczystość w Miejskim Centrum Kultury. 

- 26.10 – spotkanie z przedstawicielem Fundacji Rozwoju Warmii i Mazur na temat projektu, który 

dziś będzie przedmiotem obrad sesji; spotkanie z firmą Strabag. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Adam Głowacki poinformował, że w sprawozdaniu z prac Zarządu była informacja 

na temat wniosku złożonego przez Stowarzyszenie Mieszkańców i Miłośników Szafarni. 

Mieszkańcy Szafarni są zaniepokojeni dochodzącymi do nich informacjami, że inwestycja 

związana z remontem Małe Bałówki – Szafarnia jest zagrożona. Radny zapytał czy istotnie 

tak jest czy też Wójt Gminy zmienił zdanie w kwestii wkładu własnego gminy. Radny 

zapytał również o petycję złożoną przez mieszkańców ulicy Żwirki i Wigury. W 

sprawozdaniu jest mowa o tym, że jest problem z uzyskaniem partycypacji ze strony 

Burmistrza Miasta i że pismo w tej sprawie wystosowano w styczniu i do tej pory brak jest 

odpowiedzi. Radny zapytał czy to prawda. Radny zapytał również o informację na temat 

darowizny na rzecz gminy Lubawa – chodzi o sprzęt medyczny wartości 48 tys. zł. Radny 

zapytał czy sprzęt nie mógł być przeniesiony do Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście 

Lubawskim i tam wykorzystany. 

Radny Zbigniew Ziejewski powiedział, że korzystając z obecności Burmistrza Miasta, 

pragnie zwrócić uwagę, że ostatni odcinek drogi prowadzącej do budynku, w którym mieście 

się ODR, inspekcja weterynaryjna, nadzór budowlany, WIORiN, długości ok. 100 metrów 

jest  bardzo złym stanie. Radny zapytał czy Burmistrz Miasta może we współdziałaniu z 

powiatem może przeprowadzić remont tego odcinka. Radny zapytał jakie są plany w 

zakresie remontu końcówki tej drogi. 
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Radna Ewa Dembek zapytała czy robiono kalkulację, żeby przychodnia „Nad Jesionką” 

kontynuowała działalność w ramach Szpitala Powiatowego tak jak było w zamyśle 

poprzedniego Dyrektora Szpitala; czy robiono kalkulację, że taka działalność mogłaby się 

bilansować.  

Radna Elżbieta Grzonkowska zwróciła się do Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego 

Józefa Blanka z pytaniem (w nawiązaniu do wcześniej rozmowy) czy wiadomo coś więcej na 

temat schodów umieszczonych na chodniku tuż obok sklepu „Waldi”, które blokują pieszym 

przejście przez chodnik; piesi zmuszeni są wejść na ulicę.  

Radna Ewa Dembek powiedziała, że na wjeździe z ul. Daszyńskiego na ul. 3 Maja jest bardzo 

zła widoczność jeżeli chodzi o pojazdy jadące z prawej strony. Widoczność ogranicza duża 

tablica sklepu „Kot w butach”. Radna wnioskowała do Burmistrza Miasta o interwencję w tej 

sprawie. Tablica reklamowa nie może stwarzać zagrożenia dla kierowców. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze jakieś pytania. Radni nie mieli więcej pytań. 

Przewodniczący powiedział, że Starosta na zadane mu pytania odpowie w punkcie 19. 

Przewodniczący zapytał Burmistrza Miasta czy może teraz udzielić odpowiedzi na 

skierowane do niego pytania. 

W odpowiedzi na zadane pytania Burmistrz stwierdził, że zaprasza zadających pytania na 

sesje Rady Miejskiej. Następnie poinformował, że zanotował pytania i udzieli odpowiedzi na 

piśmie za pośrednictwem p. Starosty. 

Ad. 8 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w 

roku szkolnym 2015/2016 

Ww. informację (załącznik nr 8) radni otrzymali na tablety. Naczelnik Wydziału Oświaty, 

Kultury i Promocji Barbara Orłowska przedstawiła prezentację multimedialną na ten temat 

(wydruk z prezentacji – załącznik nr 9) 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. Radni nie mieli 

pytań.  

Z sali obrad wyszli radny Buliński i Burmistrz Miasta. 

Aktualnie na sali obrad jest obecnych 16 radnych. 

Ad. 9 

Założenia do budżetu na 2017 r. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że trwa procedura opracowywania 

projektu budżetu. Projekt jest opracowywany na podstawie Okólnika Starosty nr 1/2016 z 
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dnia 21 lipca br.  Do 10 września złożone zostały materiały planistyczne przez kierowników 

jednostek organizacyjnych, do 20 września – naczelników Starostwa. Pierwsza wstępna 

wersja budżetu została złożona Zarządowi do 15 października. Dziś Zarząd zapoznał się z 

drugą wersją budżetu. Ostateczny projekt budżetu będzie opracowany i przedstawiony 

Radzie Powiatu i Regionalnej Izbie Obrachunkowej do zaopiniowania w terminie do 15 

listopada. Przy opracowaniu projektu bazowano na podstawie informacji przekazanych przez 

Ministerstwo Rozwoju Finansów i Wojewodę Warmińsko – Mazurskiego. Dotacje do zadań 

zleconych w 2017 r. będą niższe w stosunku do tegorocznych o 411 013 zł. Wynika to z 

tego, że zmniejsza się składka zdrowotna za osoby bez prawa do zasiłku. Bezrobocie w 

powiecie spada. Dotacja do zadań własnych powiatu wzrośnie o 57 937 zł . Chodzi tu o 

dotację do Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie. Subwencja oświatowa spadnie o 

228 616 zł. Wynika to ze zmniejszenia ilości zadań oświatowych, ze zmniejszenia ilości 

uczniów. Subwencja wyrównawcza spada o kwotę 247 491  zł i to też świadczy o tym, że 

spada liczba osób bezrobotnych. Subwencja równoważąca jest większa o 241 174 zł , a 

podatek dochodowy od osób fizycznych o 492 527 zł. Ogółem środki zewnętrzne jakie ma 

otrzymać powiat z tytułu subwencji, dotacji i wpływy z podatku będą niższe od 

tegorocznych o 95 481 zł. Budżet przyszłoroczny jest deficytowy – na razie planowany 

deficyt wynosi 3 897 200 zł. Zostanie pokryty kredytem. Planowany jest kredyt 4 500 tys. zł. 

Jest on potrzebny przede wszystkim na remont oddziału chirurgicznego. W budżecie na to 

zadanie planuje się 4 600 tys. zł. P. Skarbnik dodała, że obecnie powiat spłaca rocznie 

kredyty w łącznej wysokości 1 402 800 zł plus obsługa ok. 600 tys. zł. czyli łącznie 2 mln zł 

rocznie. Planowane dochody wyniosą 37 247 955 zł, wydatki - 41 145 155 zł. Pozytywne 

jest, że wydatki inwestycyjne zaplanowano na poziomie 9 552 528 zł. Ostateczna wersja 

budżetu będzie opracowana do 15 listopada. Budżet powinien być uchwalony do końca roku. 

Przewodniczący powiedział, że założenia do budżetu były już omawiane na wspólnych 

komisjach przed sesją. Budżet jest ambitny, rozwojowy. Ponad 9 mln zł na inwestycje przy 

niedużym budżecie, to naprawdę dużo.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego tematu. Radni nie mieli pytań. 

Ad. 10 

Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych 

Starosta odczytał informację na temat analizy oświadczeń majątkowych składanych staroście 

(załącznik nr 10)  
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Przewodniczący odczytał analizę oświadczeń majątkowych składanych przewodniczącemu 

Rady Powiatu (załącznik nr 11). 

Radni otrzymali na tablety pisma z Urzędu Skarbowego dotyczące analizy oświadczeń 

(załączniki nr 12,13  i 14)  

Przewodniczący zapytał czy radni mają do tego tematu pytania. Radni nie mieli pytań.  

Ad. 11 

Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za okres od 01 

stycznia 2016 r. do 30 czerwca 2016 r.  

Radni otrzymali ww. sprawozdanie na tablety (załącznik nr 15)  

Przewodniczący zapytał czy radni mają do niego pytania. Radni nie mieli pytań.  

Ad. 12 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 14 radnych. Nieobecni są radni: Marcin Buliński, Paweł 

Dreszler i Adam Głowacki  

Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Bogumił Kurowski, Tomasz Rafalski, 

Mirosław Wodara, Alina Banaszewska, Grzegorz Podkomorzy, Marcin Zalewski, 

protokolant – Anna Andrzejczak. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 2034 ze 

zmianami 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały – tekst jednolity wraz z korektą.  

P. Skarbnik powiedziała, że korekta jest związana ze środkami dla szkoły specjalnej, 

środkami z Funduszu Wsparcia Straży Pożarnej, dotacją od Wojewody oraz koniecznością 

zabezpieczenia środków na zakup programu do obsługi scentralizowanego podatku VAT. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXV/180/2016 (załącznik 

nr 16) podjęto jednogłośnie. 
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Na salę obrad weszli Ewa Kalisz- Górzkowska i Maciej Sikorski oraz radny Adam Głowacki. 

Aktualnie na sali obrad jest obecnych 15 radnych. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2016 r. ze zmianami 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały – tekst jednolity wraz z korektą. 

P. Skarbnik poinformowała, że projekt był omówiony szczegółowo na wspólnym posiedzeniu 

komisji. Korekta dotyczy zadań inwestycyjnych, dotacji od Wojewody.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXV/181/2016 (załącznik 

nr 17) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu pt: 

„The Many Faces of Water – a holistic approach to the vital element of life” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXV/182/2016 (załącznik 

nr 18) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszli: Mirosław Wodara i Marcin Zalewski.  

Na salę obrad wszedł radny Paweł Dreszler. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 16 

radnych. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem DANDIETE Poradni Dietetycznej 

dr Danuta Rochon – Szmejchel lokalu użytkowego w budynku administracyjno – 

biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Naczelnik Wydziału Inwestycji, Mienia i Spraw Gospodarczych Alina Banaszewska 

poinformowała, że dr Danuta Rochon – Szmejchel miała umowę najmu tylko na rok. Teraz 

chodzi o przedłużenie na kolejny rok. 

Przewodniczący zapytał dlaczego tylko na jeden rok. 

P. Banaszewska powiedziała, że chodzi o prywatny gabinet, pani Rochon – Szmejchel nie wie 

czy będzie miała klientów, czy będzie kontynuować działalność. 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXV/183/2016 (załącznik 

nr 19) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie części  nieruchomości 

gruntowych położonych w miejscowości Chrośle, będących własnością Powiatu 

Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Radny Zbigniew Ziejewski poprosił o wyjaśnienia do uchwały. 

Starosta wyjaśnił, że gmina Nowe Miasto Lubawskie składa wniosek w sprawie kontynuacji 

budowy ciągu pieszo-rowerowego od drogi krajowej nr 15 w kierunku Chrośla. Trasa ma się 

zakończyć na terenie gdzie był zlokalizowany kiedyś wiadukt nad linią kolejową. Ma tam być 

zorganizowany parking, miejsca do wypoczynku. Starosta powiedział, że nie należy 

blokować słusznej inwestycji i przekazać grunt gminie.  

Radny Jan Czapliński powiedział, że jest to cenna inicjatywa i należy przychylić się do 

wniosku gminy. 

O zabranie głosu poprosił Radca Prawny. Radca poprosił Radę o przeprowadzenie reasumpcji 

głosowania poprzedniej uchwały w sprawie oddania w najem DANDIETE Poradni 

Dietetycznej dr Danuta Rochon – Szmejchel lokalu użytkowego w budynku administracyjno 

– biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim. Radni w swoich 

materiałach otrzymali projekt uchwały z błędem – pod podstawą prawną było błędnie 

napisane „Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim uchwala, co następuje” zamiast 

„Rada Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim uchwala, co następuje”, natomiast w par. 3 

jest błędny zapis „Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Zarządu Powiatu” 

zamiast „Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu”. Pomyłka wynika z tego, że 

wcześniejszą uchwałę podejmował Zarząd. Radca poprosił o reasumpcję głosowania – 

najpierw przegłosowanie tych autopoprawek w uchwale, a następnie jeszcze raz całej 

uchwały. 

Przewodniczący poinformował, że zarządza reasumpcję głosowania. Zapytał kto z radnych 

głosuje za przyjęciem autopoprawki do uchwały dotyczącej tego, że zamiast zapisu „Zarząd 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim uchwala, co następuje” będzie zapis „Rada Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim uchwala, co następuje”. Głosowało 16 radnych, wszyscy 

głosowali „za”.    
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Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem autopoprawki do uchwały 

dotyczącej tego, że zamiast zapisu „Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu 

Zarządu Powiatu” będzie zapis „Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu”. 

Głosowało 16 radnych, wszyscy głosowali „za”.    

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za podjęciem uchwały po autopoprawce. 

Głosowało 16 radnych, wszyscy głosowali „za”.    

Przewodniczący zaproponował, żeby wrócić do tematu uchwały w sprawie nieruchomości w 

Chroślu.  

Radny Ziejewski zapytał jaka jest powierzchnia działki. 

P. Banaszewska odpowiedziała, że 0,4826 hektara. 

Radny Ziejewski zapytał jaką powierzchnię ma druga działka. 

P. Banaszewska wyjaśniła, że druga działka jest pod drogą powiatową. Chodzi o wejście w 

pas drogowy. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXV/184/2016 (załącznik 

nr 20) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem NZOZ Ośrodek Terapii 

Uzależnień i Współuzależnienia lokali użytkowych w budynku administracyjno-

biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący poinformował, że tu również zachodzi konieczność dokonania autopoprawki 

jak w przypadku uchwały z pkt. 16.   

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem autopoprawki do uchwały 

dotyczącej tego, że zamiast zapisu „Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim uchwala, 

co następuje” będzie zapis „Rada Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim uchwala, co 

następuje”.  

Głosowało 16 radnych, wszyscy głosowali „za”.    

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem autopoprawki do uchwały 

dotyczącej tego, że zamiast zapisu „Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu 

Zarządu Powiatu” będzie zapis „Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu”. 

Głosowało 16 radnych, wszyscy głosowali „za”.    

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.  
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXV/185/2016 (załącznik 

nr 21) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła Wicestarosta. Aktualnie na sali obrad obecnych jest 15 radnych. 

Ad. 18a 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu 

pt. „Akcja Aktywizacja w powiecie nowomiejskim” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają do niego pytania. 

Radny Czapliński zapytał ilu uczestników weźmie udział w projekcie. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Tomasz Rafalski poinformował, że w projekcie weźmie 

udział 30 uczestników w tym 20 mężczyzn i 10 kobiet. 24 osoby są zarejestrowane w PUP 

jako osoby bezrobotne, a 6 jest nieaktywnych zawodowo, ale nie zarejestrowanych w PUP. 

Dofinansowanie będzie przeznaczone na sfinansowanie staży i szkoleń. Szkolenia będą 

organizowane pod potrzeby czyli w różnych branżach. 

Radny Czapliński zapytał czy projekt dotyczy różnych powiatów. 

P. Rafalski odpowiedział, że tylko naszego powiatu.   

Przewodniczący powiedział, że wkład własny partnera to jedynie 4 590 zł. 

P. Rafalski odpowiedział, że jest to wkład niefinansowy - użyczenie sali konferencyjnej. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXV/186/2016 (załącznik 

nr 22) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na wnioski. 

Starosta poinformował, że Zarząd otrzymał wniosek Stowarzyszenia Mieszkańców i 

Miłośników Szafarni z informacją, że na spotkaniu sołeckim poinformowano, że remont drogi 

Małe Bałówki – Szafarnia nie będzie realizowany. Zarząd odpowiedział na pismo, w którym 

poinformował, że podpisano już umowę z Marszałkiem Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego na modernizację drogi w 2018 r. w ramach PROW. 

Radny Głowacki powiedział, że z pisma Stowarzyszenia można wywnioskować, że Wójt 

może wycofać się z partycypacji finansowej.  

Starosta odpowiedział, że do niego taka informacja nie dotarła. Do tej pory wszystkie takie 

zobowiązania Wójt, jak i pozostali Wójtowie i Burmistrz Miasta, realizowali.  

Radny Głowacki upewnił się, że nie ma zagrożenia dla realizacji inwestycji. 
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Starosta odparł, że nie ma zagrożenia. Następnie poinformował, że jeżeli chodzi o ulicę 

Żwirki i Wigury, wpłynął kolejny wniosek od mieszkańców o remont chodnika. Starosta 

stwierdził, że nie ma możliwości, aby cały chodnik wyremontować. Na początku roku 

wystosowano pismo do Burmistrza Miasta w sprawie partycypacji w kosztach remontu. 

Odpowiedzi nie było, ale wiadomo że nie na wszystkie inwestycje starcza pieniędzy. Powiat 

też czasem odmawia partycypacji w jakichś zadaniach z powodu braku środków finansowych. 

Starosta powiedział, że można spróbować wyremontować chodnik na odcinku na terenie 

miasta. Jednak na razie jest to sprawa otwarta. Jeżeli chodzi o darowiznę na rzecz gminy 

Lubawa, tak należało uczynić z uwagi na procedury prawne i księgowe. Gmina Lubawa 

przekazała środki na sprzęt rehabilitacyjny dla przychodni „Nad Jesionką”. Jak wszyscy 

wiedzą przychodnia nie funkcjonuje, więc Burmistrz Lubawy wystąpił o zwrot sprzętu. 

Gmina Lubawa zrobi z tego użytek. Starosta powiedział, że w sprawie drogi wiodącej do 

budynku, w którym mieści się m. in. ODR, do Starostwa nikt się nie zwracał w tej sprawie. 

To zrozumiałe, ponieważ jest to droga miejska.  

Radny Ziejewski powiedział, że wskazane jednak, aby p. Starosta zainteresował się tym 

tematem. Z drogi korzysta wiele osób. Radny przypomniał, że Burmistrz Miasta pomógł 

kiedy chodziło o zorganizowanie parkingu przy siedzibie Biura Powiatowego ARiMR.  

Radny Głowacki przypomniał, że nie tak dawno powiat przekazał na rzecz miasta dużą 

darowiznę. 

Starosta stwierdził, że przyjrzy się tej sprawie wspólnie z p. Burmistrzem.  Następnie poprosił 

o zabranie głosu Dyrektora Szpitala Powiatowego i przedstawienie kalkulacji odnośnie 

Przychodni „Nad Jesionką”.  

P. Kurowski na początku swojego wystąpienia stwierdził, że szkoda, że takiej analizy 

finansowej i celowości inwestycji nie wykonano w 2011 r. Następnie poinformował, że od 

momentu rozpoczęcia działalności tzw. "Jesionki" w listopadzie 2012 r. do września 2015 r. 

to przedsięwzięcie przyniosło stratę, łącznie z nakładami na remont bezpowrotnie utraconymi, 

w kwocie wysokości 1 481 tys. zł. Strata za rok 2015 wyniosła 417 tys. zł. W roku 2016 kiedy 

obiekt nie jest użytkowany dla celów świadczenia usług zdrowotnych, koszty wynoszą 191 

tys. zł. /na obecną chwilę/ Chcąc rozpocząć prowadzenie podstawowej opieki zdrowotnej w 

Lubawie należałoby zabezpieczyć: dwa etaty lekarskie - stawka za godzinę 100 zł co daje 

miesięcznie 32 tys. zł oraz dwa etaty pielęgniarskie, dwie sekretarki, jedną sprzątaczkę co 

łącznie stanowiłoby ok. 20 tys. zł. 23 tys. zł to opłaty związane z czynszem, z kosztami 

utrzymania - ogrzewanie, media. Około 20 tys. zł należałoby przeznaczyć na badania 
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laboratoryjne, rentgenowskie które należałoby wykonać u pacjentów. Łącznie miesięczny 

koszt działalności wyniósłby około 95 tys. zł, a żeby pokryć taką kwotę należałoby w trybie 

natychmiastowym pozyskać około 6 tys. pacjentów. Stawka kapitacyjna w tej chwili wynosi 

mniej więcej 14 zł na osobę. Dyrektor stwierdził, że w pierwszej kolejności do przychodni 

zgłosiliby się pacjenci chorzy, roszczeniowi, ci którzy nie są zadowoleni z obsługi obecnie 

istniejącego POZ w Lubawie. Wg. wiedzy Dyrektora rynek usług medycznych w Lubawie 

dotyczy ok. 13 tys. osób. NFZ nie jest zainteresowany kontraktowaniem usług 

rehabilitacyjnych czyli rehabilitacja musiałaby mieć charakter komercyjny. Podobnie jest ze 

specjalistyką. Do tej pory nie ogłaszano żadnych konkursów na świadczenia ambulatoryjne z 

zakresu opieki specjalistycznej i nikt nie wie czy i kiedy takie konkursy byłyby ogłoszone. 

Wiadomo jaki wynik finansowy przynosiła specjalistyka realizowana w Lubawie. Była to 

specjalistyka komercyjna, tylko za odpłatnością. Dyrektor poinformował również, że złożył 

pozew do Sądu Okręgowego w Elblągu w sprawie unieważnienia porozumienia z 5 marca 

2014 r. ze względu na jego wadliwy charakter/dot. umowy na najem pomieszczeń „Jesionki”/. 

Niestety nie wiadomo jaki będzie wynik procesu. Pierwsza rozprawa odbędzie się 8 listopada. 

W tej chwili są realizowane czynsze wynikające z umów z 2011 i 2012 r. w kwocie ok. 7 800 

zł oraz w części wynikającej z porozumienia w kwocie ok. 11 tys. zł. Jednocześnie tworzona 

jest rezerwa na poczet niekorzystnego dla szpitala zakończenia procesu. Dyrektor wyraził 

nadzieję, że ten problem uda się rozwiązać po jego myśli. Następnie zaproponował, że 

przedstawi aktualną sytuację finansową szpitala. Podkreślił na wstępie, że przy próbie 

uruchomienia w Lubawie POZ przez pierwsze dwa, trzy lata należałoby się liczyć ze stratą w 

skali roku szacunkowo między 500, a 800 tys. zł. Samych kosztów byłoby prawie 1 200 tys. 

zł rocznie, a ilu udałoby się pozyskać pacjentów - nie wiadomo. Jeżeli chodzi o bieżącą 

sytuację finansową, na dzień 30 września 2016 r. szpital wykazuje niekorzystny wynik 

finansowy w wysokości 475 tys. zł. na minusie. Analogicznie w 2015 r. było to 669 tys. 

złotych. Dyrektor dodał, że na bieżący wynik składają się m.in. zwrot 191 tys. zł. za lata 2013 

i 2014 po kontroli NFZ na oddziałach wewnętrznym i chirurgicznym. Kwota zobowiązań 

wobec ZUS związana z działalnością podmiotu pielęgniarskiego "Auxilium" wyniosła 189 

tys. zł. Do zapłaty pozostało jeszcze 470 tys. zł. Ponadto była zaległa faktura do zapłaty dla 

firmy Orange za rok 2015 na kwotę 13 tys. zł. Była również  konieczność zapłaty za filtry na 

bloku operacyjnym na kwotę 11 tys. zł. Sam blok nie miał awaryjnego zasilania więc istniała 

potrzeba zakupu baterii akumulatorów za sumę 30 tys. zł. Za sumę 115 tys. zł. dokończono 

remont laboratorium. Do sumy obrazującej niekorzystny wynik finansowy spółki należy także 
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doliczyć rezerwę finansową w kwocie 56 tys. zł na poczet ewentualnego przegranego procesu 

dotyczącego umów najmu pomieszczeń przychodni „Nad Jesionką”. To wszystko wpływa na 

wynik finansowy. Dyrektor poinformował, że od ubiegłego roku nie był również 

serwisowany system informatyczny szpitala. W maju br. Dyrektor był zmuszony do 

podpisania umowy co skutkuje ekstra wydatkiem w kwocie ok.  60 tys. zł. Dyrektor 

podsumował, że gdyby szpital utrzymywał POZ w Lubawie, wynik kształtowałby się na 

poziomie 800 - 900 tys. złotych na minusie. Odpowiadając na pytanie czy była kalkulacja, 

Dyrektor odpowiedział - była taka kalkulacja, przed chwilą ją przedstawił. Widać z niej jasno, 

że prowadzenie tej działalności byłoby niekorzystne dla funkcjonowania i finansów szpitala.  

Radna Dembek powiedziała, że jest to temat rzeka, a jej pytanie dotyczyło wyliczenia 

opłacalności „Jesionki”. Gdyby POZ w Lubawie zadziałał, przy 5 tys. pacjentów miało się to 

bilansować. Taką wiedzę posiada radna. Wie również, że zachętą do stworzenia w Lubawie 

POZ była rozmowa byłego już Dyrektora szpitala z Dyrektorem Warmińsko – Mazurskiego 

Oddziału NFZ, z tego względu że w tamtym czasie na jedną poradnię w powiecie iławskim 

przypadało ok. 10 600 osób przy średniej wojewódzkiej 5 100. Był to więc istotny argument. 

Burmistrz Lubawy przeprowadził ankietę, w której ludzie deklarowali, że będą korzystać z 

poradni. Planowano, że do poradni zapisze się ok. 5 000 osób i przy tej liczbie, poradnia 

miała nie przynosić strat. Stad pytanie radnej czy przeprowadzano kalkulację odnośnie samej 

„Jesionki”. Radna przypomniała, że po kontroli NIK radni dowiedzieli się, że po roku 2014 

szpital miał stratę 165 tys. zł. NIK ustosunkował się również do umów zawieranych przez 

szpital i nie miał do nich większych uwag. Radna powiedziała, że lekką ręką pozbyliśmy się 

sprzętu i miejsca, które miało przynosić korzyści.  

Radny Jacek Rydel poinformował, że najbliższe posiedzenie Komisji Oświaty odbędzie się w 

piątek 4 listopada w Szpitalu Powiatowym. Radny w imieniu własnym i Dyrektora Szpitala 

zaprosił na to posiedzenie wszystkich radnych, również niebędących członkami komisji.  

Dyrektor podziękował Radzie za decyzję o zakupie aparatu RTG – Ramienia C dla szpitala. 

Aparat nie funkcjonuje od roku. Podziękował po raz kolejny za decyzję o dokapitalizowaniu 

spółki, co miało znaczący wpływ na utrzymanie przez szpital płynności finansowej. 

Jednocześnie poprosił, aby nie mylić dokapitalizowania spółki z wynikiem finansowym. 

Dokapitalizowanie nie ma bezpośredniego wpływu na wynik finansowy, ono ma wpływ na 

płynność spółki. Poinformował również, że wszyscy zapewne wiedzą, że jedna z karetek 

ratownictwa medycznego uległa wypadkowi i jest w tej chwili w naprawie. Ze strony p. 

Starosty i Zarządu czynione są starania o pozyskanie funduszy od Wojewody na zakup nowej 
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karetki. Na chwilę obecną nie wiadomo czy pojazd po wypadku powróci do swej pierwotnej 

funkcji, czy też będzie ostatecznie pełnił rolę tzw. pojazdu specjalnego. Od 6 października na 

zasadzie dzierżawy funkcjonuje w szpitalu 16-rzędowy tomograf komputerowy, który 

pozwala na diagnostykę o wysokim poziomie, porównywalnym do osiąganego w szpitalu w 

Iławie lub Brodnicy. Niestety szpital nie ma podpisanego kontraktu z NFZ na wykonywanie 

usług za pomocą tego sprzętu. Darmowe badania dostępne są tylko w ramach świadczeń 

szpitalnych, inne zlecone przez lekarzy specjalistów wykonywane są za odpłatnością. 

Dyrektor podziękował Dyrektorowi ZDP za pomoc w postaci nieodpłatnej wycinki 60 drzew 

na terenie szpitala, które zagrażały bezpieczeństwu ludzi i mienia. Dyrektor podziękował 

także p. Romualdowi Koszewskiemu Przewodniczącemu Komitetu Rozbudowy Szpitala oraz 

całemu Komitetowi za zakup respiratora na potrzeby oddziału chirurgicznego za kwotę 39 

tys. zł. Ma to ogromne znaczenie dla pacjentów znajdujących się w bezpośrednim zagrożeniu 

życia.   

Radny Koszewski powiedział, że społeczeństwo powiatu rozumie potrzeby szpitala. 

Obawiano się, że po zawirowaniach w szpitalu, wpłynie mniej środków z 1% podatku, ale 

okazało się, że wpłynęło więcej niż w poprzednim roku. Komitet działa, nadal prosi 

mieszkańców o wsparcie na rzecz szpitala.  

Radny Głowacki zapytał czy jeżeli rozpocznie się modernizacja oddziału chirurgicznego i 

będzie to w trakcie kontraktu z NFZ, nie będzie zagrożenia dla pacjentów, dla 

funkcjonowania szpitala.    

Dyrektor odpowiedział, że będą czynione starania, aby nie stracić z kontraktu żadnej 

procedury. To ma się przenieść na zadowolenie pacjentów. W trakcie remontu oddziału, pięć 

łóżek chirurgicznych będzie wydzielonych na oddziale wewnętrznym i pięć na oddziale 

ginekologicznym. Dyrektor rozmawiał z potencjalnymi wykonawcami, którzy przekonują, że 

remont oddziału powinien odbywać się w jednej części szpitala, ale nie w podziale 

poziomym, a pionowym. Wymusza to charakter robót. Z wykonawcą robót należy ustalić to 

tak, aby nie było zakłóceń w pracy oddziału. Są inne zagrożenia jeżeli chodzi o pracę 

oddziału chirurgicznego. Jak już wcześniej informował Dyrektor, kadra jest w słusznym 

wieku. W przypadku dwóch, a nawet trzech oddziałów, jeżeli z kadry lekarskiej wypada jedna 

osoba, zaczynają się spore zawirowania. Istnieje obawa niespełnienia wymogów NFZ 

odnośnie kadry, a ponadto jest problem z wykonywaniem kontraktu. Na obecną chwilę nie 

wiadomo jak będzie wyglądać 2017 r. jeżeli chodzi o finansowanie. Ma być to rodzaj systemu 

budżetowego, na pewno będzie on opracowywany na podstawie historii, czyli tego co już 
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wykonano. Dyrektor zapewnił, że jeżeli nie będzie innych przyczyn, które uniemożliwiłyby 

funkcjonowanie oddziału, podczas remontu usługi dla mieszkańców powinny być świadczone 

w pełnym zakresie.  

Przewodniczący podziękował Dyrektorowi za dobrą współpracę. Podkreślił, że Dyrektor na 

sesjach i komisjach przekazuje pełną informację na temat sytuacji szpitala. 

Ad. 20 

 Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 21 

Zakończenie obrad XXV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXV Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     


